

Title (en)
Sliding door.

Title (de)
Schiebetor.

Title (fr)
Porte coulissante.

Publication
EP 0443307 A1 19910828 (DE)

Application
EP 90890041 A 19900220

Priority
EP 90890041 A 19900220

Abstract (en)

The sliding door possesses at least one door leaf (3) which is guided via hangers by means of running rollers (28) so as to be suspended on an upper guide rail (6), additional guides for guide elements connected to the door leaf being provided in the region of the lower door aperture edge. In order to guarantee a flush fitting of the door leaf in the closed position against a frame or a surround of the door aperture or sealing elements provided there, but nevertheless to allow an easily moving adjustment of the door leaf into the opening position, the guide rail (6) forms in the region of the door aperture (2) with the upper door aperture edge a low angle of incidence opening towards the push-out side of the door leaf (3), as seen in a top view, and the door leaf is mounted on the hangers at the corresponding angle of incidence relative to the guide rail (6), so that, in the closed position, it is aligned with the door aperture edge and, following the path of the guide rail (6), lifts off from the door aperture edge from the start of the opening movement onwards. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Schiebetor besitzt wenigstens einen Torflügel, (3), der über Gehänge mit Laufrollen (28) an einer oberen Führungsschiene (6) hängend geführt ist, wobei im Bereich des unteren Toröffnungsrandes zusätzliche Führungen für mit dem Torflügel verbundene Führungselemente vorgesehen sind. Um eine satte Anlage des in der Schließstellung befindlichen Torflügels an einem Rahmen oder einer Einfassung der Toröffnung bzw. dort vorgesehenen Dichtelementen zu gewährleisten, trotzdem aber eine leichtgängige Verstellung des Torflügels in die Öffnungslage zu ermöglichen, schließt die Führungsschiene (6) im Bereich der Toröffnung (2) in Draufsicht gesehen mit dem oberen Toröffnungsrand einen flachen, sich nach der Ausschiebeseite des Torflügels (3) öffnenden Anstellwinkel ein und der Torflügel ist an den Gehängen in dem entsprechenden Anstellwinkel zur Führungsschiene (6) angebracht, so daß er in der Schließstellung mit dem Toröffnungsrand fluchtet und dem Verlauf der Führungsschiene (6) folgend, vom Beginn der Öffnungsbewegung an vom Toröffnungsrand abhebt. <IMAGE>

IPC 1-7
E05D 15/06; **E05D 15/12**

IPC 8 full level
E05D 15/06 (2006.01); **E05D 15/12** (2006.01)

CPC (source: EP)
E05D 15/06 (2013.01); **E05D 15/12** (2013.01); **E05Y 2800/12** (2013.01); **E05Y 2800/27** (2013.01); **E05Y 2900/132** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] FR 2593221 A1 19870724 - MILLERET JOANNY [FR]
- [Y] FR 2207238 A1 19740614 - FAULSTROH PRESS STANZWERK [DE]
- [A] DE 2300692 A1 19740725 - SPELLMANN GEORG HANNOVER HOLZ
- [A] DE 3732092 A1 19890406 - KURZ HUBERT [DE]
- [A] GB 1491762 A 19771116 - INSULATED STORAGE & DISPLAY LT
- [A] GB 2034380 A 19800604 - PETREVE PTY LTD
- [A] GB 1394225 A 19750514 - HENDERSON P C LTD

Cited by
EP3029247A1; CN107511380A

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL

DOCDB simple family (publication)
EP 0443307 A1 19910828

DOCDB simple family (application)
EP 90890041 A 19900220